
1 

 

ORG.0012.4.9.2018 

 

Protokół nr 1/18 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury 

oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych,  

które odbyło się dnia 28 grudnia 2018 r.  

w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

 

Obecni na posiedzeniu: 

Radni wg załączonej listy obecności, 

Wójt Gminy Buczkowice, Pan Józef Caputa, 

Sekretarz Gminy, Pani Agata Artemska, 

Skarbnik Gminy, Pani Magdalena Mendrok, 

Protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice, 

2) uchwalenia budżetu gminy Buczkowice na rok 2019, 

3) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019, 

4) ustalenia zasad i trybu konsultacji z mieszkańcami gminy Buczkowice. 

3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych, Pani Maria Sternal otworzyła 

wspólne posiedzenie komisji o godz. 15.05 i stwierdziła prawomocność podejmowanych 

decyzji (w momencie otwarcia posiedzenia obecnych było 12 radnych). 

 

Ad 2. Opiniowanie projektów uchwał (opiniowane projekty zał. do protokołu). 

 

Ad 2.1-2. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy Buczkowice. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Buczkowice 

na rok 2019. 

 

Wójt Gminy powiedział, że do przedłożonego radnym projektu budżetu wnosi autopoprawkę 

zmieniającą „zasadnicze cyfry” – co ma również odzwierciedlenie w WPF. Pan Wójt wyjaśnił, 

że od 15 listopada zmieniła się mocno sytuacja budżetowa – i przedstawił ogólnie te kwestie 

wg uzasadnienia do autopoprawki (zał. do protokołu). Pan Wójt poprosił radnych o zapoznanie 

się z dostarczonym im projektem uchwały budżetowej, na który jest naniesiona autopoprawka 
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i poprosił do zmierzania do jego uchwalenia - pomimo tych dość istotnych zmian, podkreślając, 

że wynikają one głównie z niewykonania z różnych przyczyn przez wykonawców 

zaplanowanego zakresu zadań. 

 

Radna Górna zapytała czy Regionalna Izba Obrachunkowa otrzymała do zaopiniowania 

projekt budżetu z autopoprawkami. 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała przecząco, wyjaśniając, że są to zmiany z ostatnich dni – RIO 

zostało jednak powiadomione o zmniejszeniu deficytu. Pani Skarbnik poinformowała radnych, 

że opinie Regionalnej Izbie Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, o możliwości 

sfinansowania deficytu oraz o projekcie uchwały w sprawie WPF są pozytywne. Następnie Pani 

Skarbnik przedstawiła szczegóły autopoprawki do projektu budżetu (wg zał. uzasadnienia). 

 

Radna Sternal otworzyła dyskusję nad projektami uchwał. 

 

Radna Górna zapytała dlaczego 557 zł zmniejszające spłatę pożyczki w 2018 r. zwiększa 

dopiero raty w 2022 roku. 

 

Pani Skarbnik powiedziała, że wynika to ze zmiany harmonogramu spłat po podpisaniu 

aneksu (jest to ostatni rok spłaty). 

 

Wójt Gminy wyraził nadzieję, że RIO nie zakwestionuje tak dużych zmian w budżecie 

w stosunku do pierwotnego projektu. 

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że wątpliwości może budzić kwota wolnych środków, które są 

przeniesione do budżetu na przyszły rok (do 10 stycznia powinna znać mniej więcej kwoty 

wolnych środków). 

 

Radny Moczek zwrócił uwagę radnych na bardzo korzystne zapisy dotyczące środków 

unijnych, opisane w pkt 6 uzasadnienia do autopoprawki. 

 

Radna Górna zapytała dlaczego autopoprawka zwiększa upoważnienie dla Wójta do 

zaciągania pożyczek i kredytów do 5 mln zł. 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że kwota ta wynika z § 8, gdzie wysokości limitów z tytułu 

kredytów i pożyczek określone są na 5 mln zł – w pierwotnym projekcie błędnie wpisano 4 mln 

zł. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Radna Sternal poddała pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice. 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (głosowało 12 

radnych, w tym 12 „za”). 
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Radna Sternal poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Buczkowice na rok 2019. 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (głosowało 12 

radnych, w tym 12 „za”). 

 

Ad 2.3. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2019. 

 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały. 

 

Radna Górna wyraziła zdumienie, że 7% uczniów deklaruje, że wie, gdzie kupić narkotyki. 

 

Radny Jakubiec pozytywnie ustosunkował się do działań prowadzonych w ramach gminnego 

programu w szkole w Godziszce. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Radna Sternal poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt (głosowało 12 radnych, 

w tym 12 „za”). 

 

Ad 2.4. Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu konsultacji z mieszkańcami 

gminy Buczkowice. 

 

Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały. 

 

Radna Górna zauważyła, ze RODO nie pozwala na przechowywanie przez osobę fizyczną 

danych 50 osób. 

 

Sekretarz Gminy powiedziała, że wniosek zostanie złożony w Urzędzie Gminy. 

 

Radny Więcek zapytał czy 50 osób to nie za dużo – w kontekście tego, że w zebraniach 

wiejskich uczestniczy często mniej osób. 

 

Sekretarz Gminy powiedziała, że chodzi tutaj o podniesienie rangi tych konsultacji (by nie 

uruchamiało ich kilka osób). 

 

Radny Foltyniak wyraził opinię, że zebranie tych podpisów nie powinno być zbyt trudne, 

ponieważ wystarczy gdy osoba podpisze się w domu – nie będzie musiała nigdzie chodzić. 

 

Wójt Gminy zauważył, że w większości domów mieszka po kilka osób więc nawet 

odwiedzenie 10 domów może się okazać wystarczające. 
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Wobec braku dalszych zgłoszeń Radna Sternal poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt (głosowało 13 radnych, 

w tym 13 „za”). 

 

Ad 3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

 

Radny Kopacz poprosił o sprawdzenie wiosną ul. Woźnej w Buczkowicach – w nowej 

nakładce zaczynają już pojawiać się dziury (prawdopodobnie jeździł tam ciężki sprzęt przy 

budowie kanalizacji). 

 

Radny Więcek zapytał czy wiadomo coś w temacie konkursu z zakresu fotowoltaiki. 

 

Wójt Gminy powiedział, że konkurs ma być rozstrzygnięty w styczniu, jednak wnioski zostały 

złożone na kwotę kilkunastokrotnie wyższą niż przewidziane środki. 

 

Radna Górna zapytała czy nie ma możliwości pozyskania na te cele środków z WFOŚiGW. 

 

Wójt Gminy powiedział, że na razie nie ma takich możliwości, jeżeli się pojawią – będzie 

informował. 

 

Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych, Pani Maria Sternal, zamknęła 

posiedzenie komisji. 

 

Posiedzenie komisji zakończyło się o godz. 15.55. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczyli: 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych, Maria Sternal 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, 

Stanisław Sowa 

 

Protokołowała: Ewa Matera 

 

 




